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Sēde sasaukta 2024. gada 12. jūnijā plkst. 9 

Sēde atklāta 2024. gada 12. jūnijā plkst. 9 

 

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks 

 

Sēdē piedalās 9 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Raitis Ābelnieks, deputāts Mārtiņš Cimermanis, deputāts Jānis 

Dūmiņš, deputāts Vilnis Gailums, deputāts Jānis Kalniņš, deputāts Juris Krievs, deputāte 

Solveiga Lineja, deputāts Rihards Melgailis, deputāte Inita Nagņibeda 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētāja vietnieks Aivars Mačeks, pašvaldības izpilddirektora vietnieks Jānis 

Kalinka, Ekonomikas un finanšu nodaļas vadītājas vietniece Sarmīte Oļehnoviča, ekonomistes 

Zaiga Kārkliņa un Marija Abramčika, Administratīvās nodaļas vadītāja Egija Matuzone, 

datorsistēmu un datortīklu administrators Mārtiņš Putāns, sabiedrisko attiecību speciāliste 

Beata Logina, Juridiskās nodaļas vadītāja Evita Grigorjeva, Sporta un veselības nodaļas 

vadītāja Līga Rimševica, deputāts Guntis Kalniņš, pašvaldības iestādes “Bauskas muzejs” 

direktors Aigars Urtāns, izglītības iestādes “Īslīces pamatskola” direktore Egita Dreimane 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece  

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Par ielu tirdzniecību un nodevu par ielu 

tirdzniecību publiskās vietās Bauskas novadā" apstiprināšanu. 

2. Par Bauskas novada pašvaldības iestādes "Bauskas muzejs" maksas pakalpojumu cenrāža 

apstiprināšanu. 

3. Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestādes "Īslīces pamatskola" maksas 

pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu. 

 

 
1.p. 

Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Par ielu tirdzniecību un nodevu par ielu 

tirdzniecību publiskās vietās Bauskas novadā" apstiprināšanu. 
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(E.Grigorjeva, J.Krievs, R.Melgailis, M.Cimermanis, J.Dūmiņš, A.Mačeks, S.Oļehnoviča, 

I.Nagņibeda, R.Ābelnieks, J.Kalniņš) 

Ziņo: E.Grigorjeva. 

 Sagatavots lēmuma projekts par saistošajiem noteikumiem, pamatojoties uz 2023. gadā 

spēkā stājušos Pašvaldību likumu, kurš nosaka domei izvērtēt saistošos noteikumus, kas izdoti 

uz likuma “Par pašvaldībām” pamata. Izstrādāto saistošo noteikumu redakcijā ņemta vērā 

iepriekšējo saistošo noteikumu versija, komisijai precizējot jauno noteikumu redakciju 

attiecībā uz dažiem punktiem: 4.10. punkts papildināts ar tirdzniecībā atļauto preču grupu - 

popkorns, cukurvate, saldējums; papildināts 8. punkts, nosakot, ka dokumenti iesniedzami ne 

vēlāk kā 7 dienas pirms plānotās tirdzniecības dienas, taču šī punkta izpilde vairumā gadījumu 

netiek ievērota. Noteikumu 4. sadaļā par nodevu apmēriem preču grupai - popkorns, 

cukurvate, saldējums – nodevas likme noteikta 6 EUR/ dienā un 15 EUR/mēnesī; 39.16. 

punkts papildināts ar preču grupu - tabakas izstrādājumi vai elektroniskās cigaretes un tajās 

izmantojamais šķidrums vai to aizstājējprodukti – nodevas likmi nosakot 10 EUR/dienā un 

100 EUR/mēnesī; 40. punkts papildināts ar “publiskā pasākuma laikā”, kā arī papildināti 

40.14. un 40.16. punkti. Noteikumi papildus papildināti ar 40.21., 40.22. un 40.23. punktiem, 

nosakot nodevas likmi liela mēroga izklaidējoša rakstura publiskam pasākumam 50 

EUR/dienā par katru atrakciju (atrakciju parks, cirks, karuseļi, piepūšamo atrakciju parks u.c.), 

maza mēroga izklaidējoša rakstura publiskam pasākumam 30 EUR/dienā par katru atrakciju 

(atrakcijas, spēles, loterija u.c.) un 20 EUR/dienā par cita izklaidējoša rakstura pasākumu 

(piemēram, sejiņu apgleznošana, bizīšu pīšana, hennas zīmējumi, karikatūrista pakalpojums, 

radošās darbnīcas, zirgu izjādes u.tml.) – nodevu likmes ir diskutējamas, pieļaujot noteikt arī 

vienu konkrētu summu par visu pasākumu.  

Papildināts 41. punkts, nosakot, ka pasākumam ilgstot vairāk par trim dienām, nodeva tiek 

piemērota atbilstoši 39. punktā noteiktajam. 43. punkts papildināts ar no nodevas atbrīvotām 

kategorijām - ja tirdzniecība notiek organizatora īpašumā; ja Pašvaldības nekustamais īpašums 

ir iznomāts izsolē ar mērķi veikt ielu tirdzniecību vai sniegt sabiedriskās ēdināšanas 

pakalpojumus; sabiedriskās ēdināšanas pakalpojumu sniedzēji ielu tirdzniecības vietā ar 

piesaisti pastāvīgai pakalpojuma sniegšanas vietai, kuras veic tirdzniecību pašvaldības 

organizētajos pasākumos, izņemot alkoholisko dzērienu mazumtirdzniecību un sniedz 

sabiedriskās ēdināšanas pakalpojumu; juridiskās personas, kurām piešķirts sabiedriskā labuma 

organizācijas vai sociālā uzņēmuma statuss un izglītojamo mācību uzņēmumi. No 

noteikumiem svītrots punkts par administratīvo atbildību, jo kopš 2009. gada nav fiksēts 

neviens administratīvais pārkāpums. 

 J.Krievs jautā, kas reglamentē pirotehnikas materiālu tirdzniecību, vai  noteikumos nav 

jāatrunā kārtība. E.Grigorjeva atbild, ka to tirdzniecības kārtību nosaka MK noteikumi. 

J.Krievs turpina par 19.1. punktā noteiktajiem “nelielajiem apjomiem”, norādīt pieļaujamo 

apjomu. E.Grigorjeva pieņem precizēšanai, piebilstot, ka līdz šim par to nav bijušas diskusijas. 

 J.Krievs turpina par 31. punktā minēto par vizuālo dizaina risinājumu sabiedriskā 

pasākuma norises vietā, kurš to nosaka - pasākuma vai tirdzniecības organizators, norādot, ka 

tirdzniecības organizētājam jāsaskaņo ar pasākuma organizatoru vizuālais dizains. 

E.Grigorjeva pieņem punkta precizēšanai.  

 J.Krievs diskutē par 35. punktu par pašvaldības nodevas par tirdzniecību publiskās 

vietās un maksas par ielu tirdzniecības organizēšanas nodrošināšanu vienlaicīgu piemērošanu. 

E.Grigorjeva pieņem punkta precizēšanai. J.Krievs norāda precizēt par 51. punktā minēto 

atsauci uz konkrēto punktu un pielikumu numerāciju. E.Grigorjeva pieņem punkta 

precizēšanai. 

 R.Melgailis jautā par 43.8. punktu par nodevas atbrīvojuma kategoriju, piemēram, 

saldējums/kafijas busiņš skaitās kā sabiedriskais ēdinātājs. E.Grigorjeva atbild, ka nodevas 

atrunātas 40. punktā saistībā ar sabiedrisko ēdināšanu.  
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 M.Cimermanis izsaka priekšlikumu 4.1.1. punktā norādīt arī lopkopības produkcijas 

tirgošanu. E.Grigorjeva pieņem punkta precizēšanai.  

 M.Cimermanis turpina par mājražotāju ilgtermiņa tirdziņa iespējamību. E.Grigorjeva 

atbild, ka tas ir politisks lēmums par iespēju izveidot tirdzniecības vietas, piemēram, 

Rātslaukumā. M.Cimermanis izsaka priekšlikumu noteikumos iekļaut atsauci uz ilgtermiņa 

tirdzniecību pašvaldības norādītajās vietās. E.Grigorjeva atbild, ka noteikumos ir norādīts par 

iespēju tirgoties ilgtermiņā, saņemot pašvaldības atļauju un veicot nodevas apmaksu atbilstoši 

tirdzniecības ilgumam.  

 J.Dūmiņš precizē, ka turpmāk pašvaldības organizētajos pasākumos no tirgotājiem 

netiks iekasētas nodevas, izņemot alkoholiskos dzērienus un sabiedriskos ēdinātājus. 

E.Grigorjeva atbild, ka tāds ir komisijas priekšlikums, jo uz pasākumiem ir liels iesniegumu 

apjoms, katrs iesniegums ir jāpārbauda vairākās datu bāzēs. J.Dūmiņš norāda, ka nodeva 

tomēr būtu nepieciešama jebkuram tirgotājam; iepriekš tika iekasēta dalības maksa no katra 

tirgotāja, kuras ieņēmumi tika iekļauti Kultūras centra budžetā.  

 A.Mačeks izsakās par pašvaldības organizētiem svētkiem un norāda, ka jāmotivē pēc 

iespējas vairāk tirgotāju dalībai pasākumos. J.Dūmiņš norāda, ka neliela nodeva par 

tirdzniecību tirgotājiem problēmas nesagādātu. A.Mačeks piebilst, vai pietiekami izvērtēts 

nodevu piemērošanas atcelšanai; piekrīt, ka administrēšana ir sarežģīta un jautā par nodevu 

ieņēmumiem gadā. S.Oļehnoviča atbild, ka budžetā plānots 15 000 EUR, šogad iekasēti 7 842 

EUR. 

 I.Nagņibeda jautā, kāpēc tika grozīti noteikumi un dalības maksa netiek vairs 

piemērota. E.Grigorjeva atbild, ka tika izvērtēta komisijas darbinieku kapacitāte, pārbaudot 

tirgotājus, izrakstot rēķinus un kontrolējot to apmaksu. J.Dūmiņš norāda, ka tāpat būs jāveic 

tirgotāju pārbaude pirms atļaujas izsniegšanas, ar nodevas nepiemērošanu tiks atvieglots tikai 

grāmatveža darbs.  

 J.Krievs atbalsta noteikt nodevu 50-75 % apmērā, lai nosegtu pašvaldības izmaksas 

pēc pasākuma. R.Ābelnieks piebilst, ka tiek pretnostatīts ietaupījums administratīvā darbā pret 

iztrūkumu pašvaldības budžetā; jebkura dalības maksa tirgotāju organizētu; piekrīt, ka maksa 

ir saglabājama. 

 A.Mačeks norāda, ka nebūtu pareizi definēt to kā iztrūkumu budžetā, bet pašvaldībai 

pēc pasākumiem veidojas izmaksas vides uzkopšanā, ko nosedz plānotie nodevu ieņēmumi, 

nepieciešams izvērtēt. 

 M.Cimermanis norāda, ka privātā sektorā galvenais organizators apmaksā vienu 

rēķinu, kāpēc katram tirgotājam nepieciešamas individuālas atļaujas; administratīvās izmaksas 

ir lielākas kā nodevu ieņēmumi.  

 A.Mačeks ierosina pašvaldības organizētos pasākumos noteikt vienreizēju nodevas 

apmēru katram tirgotājam, nevērtējot tirgotāja preču grupas un kā atbildīgo nosakot pasākuma 

organizatoru; šie nodevas ieņēmumi nosegtu administrēšanas izmaksas. M.Cimermanis 

piekrīt, ka tirdzniecības atļauju izskatīšanas process jāvienkāršo, un dalās pieredzē par 

Alsungas tirgus pieredzi nevalstiskajām organizācijām pārņemot atsevišķas pašvaldības 

funkcijas. R.Ābelnieks izsakās, ja kāda organizācija uzņemtos šādu funkciju, to noteikti 

atbalstītu, atvieglojot pašvaldības birokrātisko slogu, bet pagaidām nesaredz šādu iespēju. 

E.Grigorjeva piebilst, ka neatkarīgi no organizatora, tirgotājiem tāpat vajadzēs no pašvaldības 

atļauju ielu tirdzniecības veikšanai vai publisku pasākumu rīkošanai, pašvaldībai piemērojot 

nodevas un ziņojot Valsts ieņēmumu dienestam; Atļauju izsniegšanas komisija strādā darba 

laika ietvaros un par darbu komisijā atlīdzību nesaņem. 

 J.Kalniņš dalās ar pieredzi par Kenepenes tirgus organizēšanu Skaistkalnē. 

 E.Grigorjeva rezumē noteikumos noteikt tirgotājiem dalības maksu un atlaides noteikt 

mājražotājiem un tirgotājiem, kuriem deklarētā vai juridiskā adrese ir Bauskas 

administratīvajā teritorijā. R.Ābelnieks apstiprina.  
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Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, 

Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis 

Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

 

precizēt 4.1.1., 19.1., 31., 35., 40.22., 51. punktu,  

 

akceptēt ar labojumiem lēmuma projektu "Par Bauskas novada domes 

saistošo noteikumu "Par ielu tirdzniecību un nodevu par ielu 

tirdzniecību publiskās vietās Bauskas novadā" apstiprināšanu". 

 

 

2.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības iestādes "Bauskas muzejs" maksas pakalpojumu cenrāža 

apstiprināšanu. 

(A.Urtāns, J.Krievs, R.Ābelnieks) 

Ziņo: A.Urtāns. 

 Sagatavots lēmuma projekts par Bauskas novada pašvaldības iestādes “Bauskas 

muzejs” maksas pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu. Tas izstrādāts, balstoties uz dažādiem 

aprēķiniem un pārskatot iepriekš 2022. gadā apstiprināto maksas pakalpojuma cenrādi. Šajā 

cenrādī veiktas izmaiņas saistībā ar dažu pakalpojumu svītrošanu, jo tiem nebija pieprasījuma, 

kā arī izmaiņas veiktas saistībā ar muzeja struktūrvienības “V.Plūdoņa muzejs” cenām, jo līdz 

šim piemērotās cenas vairs neatbilst šā brīža situācijai un ieguldījumiem muzeja ēkas 

restaurācijā, interjera veidošanā un ekspozīcijas paplašināšanā.  

 J.Krievs jautā par maksas atbrīvojumu Latvijas muzeju darbiniekiem. A.Urtāns atbild, 

ka Latvijas un Eiropas līmenī ir noteikts, ka no muzeja maksas atbrīvoti muzeju darbinieki. 

R.Ābelnieks papildina, ka atlaidi piemēro, uzrādot muzeja izdotu darbinieka apliecību un 

Eiropas muzejos – starptautisko ICOM karti. A.Urtāns piebilst, ka atlaides attiecināmas uz 

valsts akreditēto muzeju darbiniekiem, norādot ka, Baltijas valstīs ir derīgas Latvijas muzeju 

apliecības.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, 

Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis 

Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 
atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada pašvaldības iestādes 

"Bauskas muzejs" maksas pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu". 
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 A.Mačeks informē, ka saistībā ar iepriekš izskatīto jautājumu no Latvijas Pašvaldību 

savienības saņemts aicinājums izteikt viedokli par Ekonomikas ministrijas plānoto aizliegumu 

ēdinātāju tirdzniecībai nakts stundās no plkst. 22 līdz plkst. 6. 

 

 

3.p. 

Par Bauskas novada pašvaldības izglītības iestādes "Īslīces pamatskola" maksas 

pakalpojumu cenrāža apstiprināšanu. 

(E.Dreimane) 

Ziņo: E.Dreimane. 

 Sakarā ar Latvijas Mazpulku izteikto vēlmi jūlijā rīkot nometni, izstrādāti izglītības 

iestādes nomas aprēķini, kas iepriekš nebija noteikti. Aprēķini veikti provizoriski, pēc faktiskās 

sitācijas tiks veikti precīzāki aprēķini. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana.  

 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

9 (Mārtiņš Cimermanis, Jānis Dūmiņš, Vilnis Gailums, Jānis Kalniņš, 

Juris Krievs, Solveiga Lineja, Rihards Melgailis, Inita Nagņibeda, Raitis 

Ābelnieks) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

NOLEMJ: 

atbalstīt lēmuma projektu "Par Bauskas novada pašvaldības izglītības 

iestādes "Īslīces pamatskola" maksas pakalpojumu cenrāža 

apstiprināšanu". 

 

 

 R.Ābelnieks norāda, ka sēdes laikā tika pievienots M.Cimermaņa priekšlikums “Par 

Bauskas novada izglītības attīstības stratēģiju 2024 - 2029 gadam iegūt papildus informāciju”, 

kurš iesniegts novēloti.  

 M.Cimermanis vērš uzmanību, ka tiek izstrādāta Bauskas novada izglītības attīstības 

stratēģija 2024.-2029. gadam, bet vēlētos plašāku informāciju par to. J.Kalinka atbild, ka šobrīd 

stratēģija ir izstrādes stadijā, ar to noteikti tiks iepazīstināti deputāti. M.Cimermanis norāda, ka 

par šāda dokumenta izstrādi vajadzēja informēt deputātus iepriekš, lai varētu sniegt stratēģiskos 

uzstādījumus, pēc kuriem tiek veidots dokuments; šobrīd ir otrādi, kas ir taktiski nepareizi.  

 

 

 

Sēdi beidz 2024. gada 12. jūnijā plkst. 09.57. 

 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs     Raitis Ābelnieks 

 

 

     

Sēdes protokolētāja      Ieva Skujeniece 
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